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BÎR İKİ ¿ÖZ

Muhterem oKuyucu:
ElinizdeKi ou Küçük esercik,oir çabanın 

oir heyecanın ürünüdür.
BelçiKa’da oulundugum sırada el altında 

bulunan bazı yazılarımı işte bu eserciKte bir 
araya getirme imKanı buloum.-^ksiKİeri elbette 
çok,ama geleceKte tüm eserlerimi oöyle oir ki- 
tapciKta toplama Konusunda çok şey öğrenmiş ol
dum. .

¿AKARYa Gazetesi’nde ¿orumlu Müaür olaraK 
görev yaptığım yılların yazıları ile ilk göz 
ağrım olan AKYAZI’NIN ¿EBÎ Gazetesi'nde çıkan 
yazılarımda;"sadece iyiyi,güzeli göstermeK»doğ
ruyu bulmaK konusunda"gayret sarf e ttim.Bunda 
ne derece başarılı oldufeumu aziz okuyucularıma 
ve dostlarıma bırakıyorum.

Unutulmamak iyi bir temenni olduğu gibi 
dostlar nezdinde hatırlanmaKta o Kadar değerli
dir. .

Bir yanda Akyaz’m.bir yanda Hendeğ’in 
ürünler ne çok dolmuş eteğin 
Arılar vızıldar ballı peteğin 
Gönüller de senin ismin SAKArtYAM

I.Ç
19öb 

BelçiKa
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Oldu olacak!
Mehmet Yazar ile birlikte renklenen siyasi 

hayatımızda, yeni lider arayış özlemleri sürerken 
politika heveslisi Rahşan Ecevlt de parti kurma 
çalışmalannı yoğun bir şekilde sürdürüyor. 
Politikamızda bayan parti başkanı da denenmeli. 
Hatta bu girişimi Rahşan Hanım, başlatmışken, 
Mehmet Yazar*a danışmanlık yaptığı söylenen: 
“Nazlı Hanım ne güne duruyor?" diye yazmadan 
edemeyeceğim. Çünkü olmuşken bayan parti 
liderleri İki olmalı...Bunca yıldan sonra biraz da 
onları dinlerdik..

********
6 Kasım ve 25 Mart Seçimlerinde diller den 

düşmeyen bir şarkı vardı:“lşsizlik önlenecek, atıl 
kapasitede çalışan fabrikalar desteklenecek, tek 
vardiya ile çalışan fabrikalarımızda çift vardiya 
sistemine geçilecek" Tabii ki unutuldu. Dün de 
hep böyle olurdu, önce yıldızlı lâflar, sonra 
kös..

*<<<<<<<
Bizim milletvekillerinin kulaktan çınlasın... 

Çalışma Müdürlüğü’nden sonra Sosyal Sigorta 
lar Bölge Müdürlüğü de Kocaeli’ne taşınıyor!..

Oldu olacak Vllâyetde Kocaeli’ye taşınsınt£ 
Çünkü verilen bunca sözden sonra yapılacak bir 
şey bulunmadığına göre biz ne diyelim? >

****** '
Ah şu bürokrasi yok mu? Kimine işkence, 

kimine ayak bağı olmadan yapamıyor...
Geçtiğimiz günlerde ziyarete gelen bir 

dostum anlatıyordu:“lhracat yaptığımız firma 
tutturdu mamûl için sağlık raporu diye. Doğru 
Ticaret ve Sanayi Odası’nda soluğu aldım. Beni 
Zirai Mücadele ve Karantina Müdürtüğü’ne 
gönderdiler. Kapıyı çaldım. Derdimi anlattı; 
"Kardeşim mamûl bitki olsa, sana sağlık raporu 
verelim. Bu Belediye'nin işi" dediler. Vakit 
kaybetmeden Belediye’nin kapısına dayandım. 
Orada da derdimi anlattım. “Döviz kazanıyoruz. 
Müşteriyi küstürmeyelim” dediysem lâf para 
etmedi. “Bizim işimiz değil" diye kapı dışan 
edildim. Derken aklıma Vilâyet Makamı geldi, 
Koştum durmadan.Orada da bana “Kardeşim 
burası küçük şehir. Ben de küçük şehirden 
geldim. Sen hele bir Sağlık Müdürlüğü'ne çık" 
dediler



Vakit benim için nakitti. Vakit geçirmeden 
merdivenleri ikişer ikişer çıktım. Ancak boşuna 
gelmişim. Oradan da beni Çevre Sağlığı’na 
gönderdiler. İş blzimdi ama,dolayısıyla ülkeme 
döviz kazandırmak İstiyordum. Nasıl olsa bir 
akıntıya kapılmıştım. Sonuna kadar işi takip 
etmeye karar verdim. Çevre Sağlığı’na geldiğim
de onlar da şaşırdılar. Ama sonunda bu işi üst 
kattaki laboratuvann yapabileceğini söylediler. 
Hemen oradan üst kata tırmandım. Kapıyı 
çaldım.İçeride 2-3 kişi oturuyordu. Derdimi 
anlattım. Bana “Hani numune?” dediler.Hakaız 
da değillerdi. Şurada bir arşın ötedeki numuneyi 
de beraberimde getirsem ne olacaktı? Ben de 
öyle yaptım.Ve arkadaş sonunda ihracat yaptığı 
ma değil, sağlık raporu aldığıma sevindim”

Bu hikâyeden sonra siz gelin, ihracata talip 
olun...

******
Söze politika İle başladık. Yine politika İle 

bitirelim.
İlimizde yapılan parti kongrelerinde, az 

buçuk 1988 seçimlerinin genel görünümü ortaya 
çıktı. Gerçi,daha 1988’e çok var ama, her yiğidin 
gönlünde bir aslan yattığını en azından 
öğrendik. Siyaset plâtformunda önde koşan 
avukatlara yetişmek artık bir hayli zor gibi 
gözüküyor. Baksanıza Avukat Selçuk Gedikli, 
Avukat Nevzat Ercan, Avukat Ahmet Neidlm, 
Avukat Nihat Nalbantoğlu, Avukat Mehmet 
Mangıroğlu, Avukat Sabri Küçük, Avukat Orhan 
Gür, Avukat Nadir Lâtif Islâm...

Sakarya’dan Avukat Ayhan Sakallıoğlu’ndan 
sonra Meclis’e hep avukatlan gönderirsek, 
şaşırmayın..
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Gençlik...Gençlik...
Basında ara sıra televizyonda, dizi dizi ve 

ağızlarda sanki sakız. Gençlik..Gençlik..GonçHk ■
Bu yıl “Gençlik Yilı'olduğuna göre pek taba ki: 

yadırganmamalıyız. Konuşman herkes, içini dök ' 
meli ve daha da önemlisi herkM, blrşeyler; 
yazmalı. Gençliğin sorunlan ve çözüm yolları bir; 
bir ortaya konmalı. Bir yıl yetmeyecekse biz 
aceleci değiliz. Bir yıl sonraya da razıyız. Sözler 
yerini bulmalı, Ircaat buna göre ayarlanmalı ve 
hedefe ulaşılmalı. Olmayacaksa işin edebiyat 
kısmını da bir kenarrbırakmalıyız.

İşte yukanda özetlemeye çalıştığımız yaldızlı 
parlak lâflann sarf edildiği toplantı da, Adapa 
zan’nda yapıldı. Salonun soğukluğuna rağmen, 
bazı konuşmacılann sıcak ve bazı konuşmacıların 
donuk sözlerini sabırla, inatla dinledik. Başta 
Sakarya Valisi Hayri Kozakçıoğlu olmak üzere söz 
alanlar, olumlu yararli sorunlan ortaya koymaya 
çalıştı.Bazılan da sırf konuşmuş olmak için 
kürsüye çıkıp, sadece vakit çaldı diyeblllriz.Ama 
en önemlisi bence böyle bir toplantının, 
organizasyonun gençekleştirilmesi idi. Bunun 
ötesinde toplantıda SakaryalI gençlerin sorunlen 
gerçekçi bir şekilde ortaya konmadı. Çözüm 
yollan ise sorun olmayınca lâfta kaldı. Kimi 
eğitim sistemine göre, kimi nemelâzımcılığa, 
kimi de siyasi ideolojilerde suç aradı. Bir noktada 
meselelere yaklaşmış gözükenler, aslında mesele' 
den çok uzaklar gittiklerinin bile farkında değildi 
Dedik ya sırf konuşmuş olmak, hele hele 
politik hesapla konuşmuş olmak. İşte işi berbat 
eden nokta buydu. Yıllardır bu törenlerle gençliği 
uyutmadık mı? Yıllardır bu başıbozuk, nemelâ
zımcı zihniyetle gençliğe sırt çevirmedik mi?



gençliğini kahve köşesin 
ve uyuşturucu bataklığın 
İdeolojilerin esirliğinden,

Veremiyorsak da bu 
patlayabiliyor muyuz?

Değilse bugünün 
den, sokaktan, esrar 
dan, yıkıcı ,bölücü

Sadece Sakarya’da değil, ülke genelindeki 
cılız konuşmalar bile gençliği harekete geçirecek 
nitelikte değil. Onun için gençlik okul istiyor, 
okumak işitiyor, iş istiyor, aş istiyor, sevgi, 
şevkat istiyor. Bunlan verebiliyor muyuz onlara?

paralelde olduğumuzu Is

kumar ve içki belâsından kurtarmamız da , o 
ölçüde zor olacaktır.

Bu demek, bu kurum ve kuruluş işi değil, bu 
hükümet meselesi ve devlet politikası olmalı. 
Avrupa'daki Türk Gençliği’nin varlığını televizyon 
da İbretle ve esefle seyrettik. Madalyonun diğer 
yüzünde kimsesiz, yardıma muhtaç evlâtla 
nmızın durumu da gözler önüne geldi, öyleyse 
daha neyi bekliyoruz.Her yıl gençlerimizi sokağa 
mahkum etmeye ne hakkımız var? Verilen 
dlplomalann neye yaradığını sîzlere sorabilir 
miyim? .

Büyük önder Atatürk'ün emanetini omuzla 
yan gençliğe sahip çıkmak onu korumak, y.anri 
İare hazırlamak hepimizin görevi olmalı. 12 Eylül 
öncesi ortamdan ders alarak, vakit kaybet 
memeliyiz. Yoksa gerisi başta da söylediğim gjbji 
boş olacak ve “Gençlik...Gençlik....Gençlik”! 
derken yıllar akıp gidecek, sorunlar da onuriia' 
büyüyecektir.
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Hiıfçau\
Bayram sonrası
düşüncelerimiz

Bir bayramı daha idrak etmenin mutluluğu 
içinde bayram sonrası düşüncelerimiz dağılmadan 
önce, muhterem okuyucularımızın geçmiş bayramla 
rını kutlar, esenlikler dilerim.

Zaman ve mekân içinde, dini bayramlarımızın 
kutsallığını ve ulviliğini daha önceki yazımda 
belirtmiştim. Bugün ise iki konu üzerinde durmak 
istiyorum. Birincisi Adapazarlı esnafın tiçarf,zihniye 
ti, diğeri ise hükümetin sorumlu bir/ bakanın 
sözlerine ait...

Her vesile ile yakından tanıma fırsatı bulduğum 
Adapazarı esnafının bayram öncesi yakınmalarına 
kulak verirsek, oflamafar puflamalar arasında piyasa 
durgunluğundan tutun, para darlığına kadar her 
konuda şikayetçi olan esnafa rastlarsınız. Ticaretin 
onda dokuzu cesarettir, diyenler herhalde doğru 
söylemiyor diye düşündüm Zira bu kadar ağlayarak, 
sızlayarak halini açındıran esnafın bayram öncesi 
günlerde tatbik ettiği, ortaya koyduğu esnaflık 
hakkında kararı siz verin...

Yollarda yürümek, hatta dükkânlara bile girmek 
imkânsız. Bayramı fırsat bilen esnafın yanında 
vakur, ticaret zihniyetine münhasır esnaflarımızın 
olgunluğu yanında 1500 liralık mala 2 bin 750 lira, 3 
bin 300 lira gibi küsürlü rakam söyleyenler sonunda 
bu 300 ile 250 lirayı ikram ederek, sanki vatandaşa 
büyük bir lütuf veriyor pozunda. Bu da yetmiyormuş 
gibi iyi mal seçmek derdinde olan vatandaşa 
gösterilen asık surat, neme lâzımcılık da işin cabası. 
Diyeceksiniz ki, her esnaf aynı şeyi yapıyor mu? 
Tabii ki haytr. Ama istisna kaideyi bozar mı? Hele 
hele bir gün siyah sakallı esnafımız vardı ki, 4 bin 
750 lira dediği bir maldan 100 lira ikram ettikten 
sonra, müşteri 50 lira daha kırmıştı. O zaman gür 
sesiyle “Hanımefendi, 50 lirayı kesmeyiniz” diye 
seslenince, kapıdan çıkmakta olan müşteri dönüp 
aldığı malı geri verip çıktı. Eh ticaret bu ya, ben pek 
bilmem ama bu işin bir usulü, prensibi olduğu 
muhakkaktır. Bir de büyükler, “Herkes çarşaf 
satamaz.” derdi. O aklıma gelince, dudak büküp 
geçtim. Her işi böyle geçmiyor muyuz Sanki?



Ara&^ne^n'Lk: TİCare* 8akanı Cahit 
“Yağcıları dize aeti.iik simdi"« Ve?iği demeÇ’«- 
diyor " İnşallah 'imdl s,r» kerestecilerde 
“At bre Debrelf Haşan mrtl3ualla.h1da- lş,e burada, 
kendimi alamıyorum Çünkü BakânîmT de,mek,en 
W!SESS! 

sOasşş 

4n £?eli StXüay65 § "’.İT£1?“^ 
bir sürede W bin lira zanı.lha,^ bS‘± 

b^hrîya^Vek^kefest^h b'HyOr fnusunu2? 80 
SalS ıS^nSÎ ka?,an Sa'aCak? 

art(r?onrmubşUg%ieb(er İaka* 'iya,larını keresteciler 

rak “30 Nn suçlayamanâ ve hikmetin T, ,ha'ed9ceĞ|* demeslne 
bildiğimiz zihniyet farklıhd.di^M b"®meYiz ArT>a 
İkisi de ticari sindi ™ı./û ? ' ^em de ne tamlılık, 
da “Güzel kuşum k2'9e n 8 z 8Ü,ÜP Seçmeyiniz. Ya

frc,ar""’ ""»•> S"~r«n -





I YUSUF ÇIN AL |

Başlık parasından sonra 
koç parası da kaldırılmalı

Geçtiğimiz hafta "Başlık parası, yüzkarası” 
adlı yazım nedeniyle okurlarımdan gelen 
mektuplarda başlık parası kadar gençleri birbi 
rine düşüren, onlan dargın hale getiren ve 
hatta bazı köylerde kan davasına yol açan “Koç 
parasının” da kaldırılması yolunda bir şeyler 
yapılması isteniyordu.

Okurlarımın haklı istekleri doğrultusunda 
başlık parasını gündeme getirdikten sonra ger 
çekten başlık parası kadar çağ dışı kalan koç 
parasının bugünkü anlayış ve düşünce tavrı 
karşısında sürdürülmesini doğru bulmuyorum. 
Dünkü Gazetemizi okuyanların da hatırlayacağı 
gibi "Koç parası” yüzünden gençlerin köyde 
meydan kavgası yapmalan ne kadar cahilce bir 
davranışsa, bu adet ve örfün uygulanmasına göz 

I yummak da o kadar cahilane bir harekettir.



Bugünkü ekonomik durum nedeniyle baş 
lık parasını ödeyemeyen ve binbir maddi 
güçlük içerisinde izdivacını gerçekleştirmeye 
çalışan gençlerimize yardımcı olunacağına, 
onların yolunu keserek “Şu kadar para verecek 
siniz" demek, bugünkü devirde ayıbın ötesinde 
bir mana ifade ediyor. Çünkü böyle olmasa idi, 
bu yakışıksız adet her köyde sürdürülürdü.

Sakarya’nın pek çok köyünde kaldırılan bu 
adetin bazı köylerde hala geçerliliğini korudu 
ğunu ve gençlerin aralannda toplanarak bir deli 
kanlı başkanlığında köyden başka köye verilen 
kızların düğün alaylannın yolunu keserek bir 
miktar para almasana “Koç parası" deniliyor. 
Bazı köylerde de bu adete “Delikanlı parası" 
diyorlar.

Dağarcığımızın bugünkü konusunu oluştu 
ran “Koç parasının" kaldırılmasında en büyük 
görev köy ihtiyar heyetlerine düşüyor. Hele 
hele 25 Mart'ta değişecek olan köy ihtiyar he 
yellerinin ilk ele almalan gereken konu gençleri 
birbirine düşüren, kavga etmelerine neden olan 
komşu ailelerin arasını açan bu geleneğin kal 
dınlması olmalı. Bu konuya önem verecekleri 
ne inancımız sonsuzdur. Bunu yapamadığımız 
gençleri uzlaştıramadığımız zaman daima 
çatlak sesler çıkacak, köyün, köylünün huzuru 
bozulduğu gibi, bir nebze kızının, oğlunun 
müriivetini görme dileğinde olan ailelerin 
üzüntüsü de sürecek.

Lütfen başlık parasına olduğu kadar koç 
parasına da karşı çıkınız. Yoksa yarın telafisi 
mümkün olmayan yaralann açılmasına engel 
olamayız.



I

Yeni hizmetler 
bekliyoruz

Geçtiğimiz haftasonu II Genel Meclisi üyele 
rinin bir veda yemeği vardı. Eylül-ekim dönemi 
çalışmalarını tamamlayan İl Genel Meclisi, aynı 
zamanda bir yıl için İl Daimi Encümen üyelerinin 
de seçimini tamamladı.

Bir yılı aşkın zamandır aralıksız olarak Valimiz 
Hayri Kozakçıoğlu başkanlığında olumlu ve 
yararlı çalışmalar yapan İl Genel Meclisi üyeleri 
ve İl Daimi Encümen üyelerinin başanlannı 
kutlamamak elde değil. İçtenlikle ve kararlılıkla 
bütçelerini yapan ve uygulama için hazıriıriannı 
bitiren İl Genel Meclisi’nin çalışmalarını açık 
layan Valimiz Hayri Kozakçıoğlu “Bir yıllık süre 
zarfında yararlı ve olumlu çalışmalar yaptık. Bir 
yıllık süre zarfında gerek Meclis’te ve gerekse İl 
Daimi Encümen toplantılarında herhangi Mr 
sorunumuz ve anlaşmazlığımız olmadı. Vatan 
daştan aldığımız güçle çalışmalarımızı şehirden 
köye yaymak ve adil gelir dağılımını gözönünde 
bulundurarak hizmet vermeye çalıştık. İl özel 
İdaresi bütçesini hazırlarken, yatınmcı bir 
zihniyetle hareket ettik. Yaptığımız her İşte 
Devlet-Mlllet işbirliğini en önde tutmayı hedef 
ledik. Her yörede vatandaşlanmızdao. büyük ilgi 
ve destek gördük. Burada bunu mbnuniyetle 
ifade ederken, bize yardımcı olan aaıre amir ve 
müdürler ile kaymakamlanmıza, belediye baş 
kanlanmıza ve muhtarlarımıza teşekkür ederim" 
diyerek görüş ve düşüncelerini özetliyordu.

Gerçekten de yapılan seçimler sonucu bir 
araya gelen İl Genel Meclisi üyelerinin içtenlikle 
ve kararlılıkla bir yıllık süreyi değerlendir 
diklerine inanıyorum. Bu inançımın temel 
dayanağı olarak Karası özkum, Sapanca özsu, 
memur konutlan, okul ve lojmanlar yanında 
ulaşım sektörün de YSE’nin aldığı mesafeyi 
saymayı görev telakki ediyorum.

Bir yıllık çalışma sonucu verilen veda 
yemeğinde bir araya gelen İl genel Meclisi 
üyeleri, kaymakamlar, belediye başkanISn, 
daire amir ve müdürlerini bir arada, dayanışma 
içinde görmek bizleri memnun ettiği aibi tüm 
SakaryalIlar*! da memnun edeceğini belirtmekte 
yarar görüyorum. Çünkü samimi ve kalıcı 
çalışmalar, birbirini tanıyanlar arasında daha 
kolay olur.
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Siz ne yapardınız?
Cumhurbaşkanı Kenan Evren’den sonra, Baş 

bakan Turgut özal’ın da Sakarya’ya gelmesi, 
vatandaşlar tarafından sevinçle karşılandı.

Bu ziyaretler öncesinde ve sonrasında 
polisler köşebaşlannı tuttu, caddeleri süpürüp 
temizledik, şehri bayraklarla süsledik, kurbanlar 
kestik, İkramlarda bulunduk, temeller atıp tesis 
ier açtık, bir bardak su içip nutuklar çektik.. “Ne 
oluyor?" diyenlerin şaşkın bakıştan arasında 
Cumhurbaşkanımız da, Başbakanımız da şehri 
mizden aynldı.

Yine eskisi gibi "Sorunlarınızı biliyoruz. 
Bunları çözümlemek boynumuzun borcu. Bunlar 
çözümlenemeyecek gibi meseleler değil” sözleri 
ile yerlerimize oturduk. Elde defter, kalem “Kaç 
kurban kesildi? Kaç bardak su içildi? Konvoya 
kaç araba katıldı? Konuşmaları kaç kişi İzledi?” 
diye hesap yapmaya başladık.

Belli ki; bazı alışkanlıklanmızdan hala 
kurtulamamışız! Belli kİ, halâ geliş gidişlerde 
mukayese yapacağız. Belli ki, daha büyük 
görkemli törenler düzenleyeceğiz. Belli ki, daha 
çok bürokrata çamur atacağız. Ancak unutulma 
malı ki, bu düşünce, bu hareket ve bu kafa ile bir 
yere varamayız..

★ ★ ★ ★ ★
Türkiye Elektrik Kurumu “Yapar mı, yapmaz 

mı?" derken Akyazı llçesl’nin Karaçalılık Köyü 
elektriğini bir çırpıda kesiverdi. Suçlu olarak, 
Köy Muhtan’nın elektrik tahsilatından sonra, 
parayı TEK veznesine yatırmaması gösterildi.

Elektrikleri kesilen Karaçalılık köylüleri, 
birbirlerine bakarak “Bizim günahımız neydi?” 
diye sorarken, 1983 yılından beri borcunu 
ödemeyen 461 köyden birisi olan "Karaçalılık 
Köyü halkına bu ceza neden verildi?" diye merak 
ediyorlardı. TEK yetkililerine durumu sorduk. 
Meğer Köy Muhtan 1984 ve 1984 yıllanndan 
gelen elektrik borçlannı da ödememiş! Hatta 
1983 yılından TEK’e 461 köyün elektrik borcu 
varmış!



Nereyi dürtsek, koku hemen çıkıyor!.. Hani 
deveye sormuşlar, “Neren eğri?" diye, o da 
hemen cevap vermiş: “Nerem doğru ki?”

Muhtar efendiler aylan, aylara, yıllan yıllara 
katıp paralan topluyor.. Ne soran var, ne arayan! 
Kim ne almış, kim ne satmış, kim ne yapar, 
bilen yok! "Güzel kuşum kanaryam vatan millet 
Sakaryam" Oh ne ala memleket! İç suyu, çek 
nutuğu yuttur halka! Sonra da “Her koyun kendi 
bacağından asılır” diye fetva ver. Olmaz böyle 
şey!

Bu işin takibini kim yapar? Bu işle kim ilgile 
nlr? Bunların bütçelerini kim kontrol eder? 
Muhtarlar böylesine başıboş olarak nasıl buyruk 
olur?Bu vatandaşa yazık değil mi! Sizin elektri 
ğiniz kesilse, siz ne yapardınız?



Edirne'den Kefken'e
Tatilimin bir bölümünü geçirdiğim Edirne'de güreşe 

doyduk desem yalan olmaz. Lâkin güreşin yanısıra 
eski eserleri ve camileri ile insanı büyüleyen Edirne’yi 
Avrupa'ya açılan bir kapı olarak düşündüğümde üzün 
tü duydum. Bu güzel şehirde bir türlü eksikliklerin 
giderilememesi üzüntümüzün kaynağı.

Bir kere güreşin arenası olarak bilinen Kırkpınar 
Sarayiçi'nde toplanan binlerce insandan ancak bir 
bölümü güreşleri izleyebildi. Dışarıda kalan vatan 
daşlann büyük bir bölümü ise elinde bileti olmasına 
rağmen kapıdan geri döndü. Tam bir curcuna havası 
içinde ticaret yapmaya çalışan esnaf ve Sarayiçl’ne 
güreş seyretmeye gelen binlerce insanın çeşitli 
sosyal imkanlardan mahrum olduğu gibi tuvalet de 
bulunamadı!.. Üç gün boyunca sokakta sabahlayanlar 
imkansızlıklardan söz ederken, İstanbul’un alınışına 
sebep olan bu noktai şehire Başbakan Turgut özal’ın 
ve ardından Cumhurbaşkanımız Kenan Evren’in uğra 
yıp incelemelerde bulunması memnuniyet verici oldu. 
Hiç değilse Edime il olarak, Belediyelik olarak eksik 
lerinin giderilmesi yolunda fırsatı bulmuştur.



Tatilimin kalan bölümünü ise inci gibi kum. pınl 
pırıl denizi ve zümrüt gibi ormanlan ile ünlü Kefken'de 
geçirdim. Kefken’de kaldığım süre içinde Ketken halkı 
Belediyelik olma yolunda sandık başına gidiyordu. 
Muhtar Ahmet Yağcı bütün gücünü kullanarak inat ve 
şerhe karşı vatandaşı sandıkbaşına “Evet" demeye 
çağınrken bir başka grup da “Hayır” için kollan 
sıvamıştı.Aslında bu mizaç bizim yaratılışımızda ve 
ruhumuzda mevcut. Bu açıdan sandıktan “Evet" çıkın 
ca başta Muhtar Ahmet Yağcı olmak üzere bütün Ket 
kenliler sevindi. Çünkü ilerleme için ilk -kapı 
aralanmıştı.

Belediyelik olma kavgasına başladıktan günden 
itibaren Ketken'! bayındır hale getirmeye çalışan ve 
Akçabeyli Köyü Muhtartığı'nın tüm gelirini bu küçük 
sahil köyüne harcayan Ahmet Yağcı haklı ise de onun 
karşısına çıkan büyük bir haksızlar grubu vardı.

Yazlıkçılann akın ettiği ve en büyük grubu Ada 
pazarlıların oluşturduğu Kefken’de yüzlerce çöp tankı 
yaptıran ve yazlıkçıların çöp, su, elektrik sorunlannı 
çözümlemeye kararlı olan Muhtarlık Kovanağızı'na da 
bir tuvalet yapmaya karar verir. Ancak karşısına bu 
kez bir başka Adapazartı grubu çıkarak "Olmaz 
efendim buraya tuvalet yapılmaz" der. Durum Kandıra 
Kaymakamlığına akseder.Kaymakam da "Yapılsın" 
diye emir verince kazmalar tekrar ele alınır. Ancak 
inatçı grup karartıdır. Durumu başka yollardan hallet 
meye alışık olduğu için İzmit değil, Adapazan üzerin 
den işe müdahale eder. Sonra bir telefon emri 
"Tuvalet yapımından vazgeçin"

Şimdi eğri oturup doğru konuşalım. Bir yanda 
yoklar ve yokluklar içinde üzüntülü vatandaş ve bir 
yanda yoklara karşı koymaya kalkan bir muhtara engel 
olmak için her türlü yola başvuruş!.. Kim haklı deme 
yeceğim. Zira Sakarya Barosu’nun mümtaz simaların 
dan biri olup, Kefken’de kurulduğu apartmanında 
ayak çatan zatımız bizi de işimizden edebilir. Onun 
için yurdun neresinde olursa olsun dikkatli olmak 
lazım!..

Turizmin öncüsü bir muhtar çıkıyor Vatandaşa 
"Tuvalet lazım, su lazım, elektrik lazım" diyor. Bunun

(Devamı 4.Sayfada)



Sazı biz çalar 
biz dinleriz

Türkiye Tanm Kredi Kooperatifleri Merkez 
Birliği tarafından organize edilen ve bayan İle 
gerçekleştirilen "Patates Üretimi ve Tohumlü- 
ğu" konulu sempozyum, sadece patates 
üreticisinin değil Türk Çiftçisl’nin de acı 
durumunu gözler önüne sermiştir.

Tanm Orman ve Köylşleri Bakanlığı 
Müsteşarı Mustafa Keten. Bakanlığı’nın çalış
malarını anlatırken:*Ne üretirsen, nasıl üretir 
sen, ne zaman üretirsen devri geçmiştir. Esas 
olan talebe uygun, zaman, kalite ve fiyatta 
dengeli üretimi sağlamaktır. Üretimi kısa 
vadede artırmanın yolu, tohumculukta hamle 
yapmaktan geçmektedir” görüşlerine yer verdi.

Daha sonra öğrendik kİ, Türkiye bilimsel 
tohumluk üretimine yıllar değil, yüzyıl sonra 
Adapazarı, Ordu, Trabzon, Niğde, Nevşehir 
illerinde yeni başlayacak.Oysa bu konuda 
sempozyum konuşmacılarından Alman Göten- 
berg Kooperatifi Ziraat Yüksek Mühendisi ve 
Kooperatif Müdürü Vilhem Kammerer:"Biz bu 
işe yıllar önce başladık. Ve bugün Almanlar'ın 
patatese düşkünlüğünü simgeleyen "Patates 
ye genç kal”, "Patates yiyen ihtiyariamaz” 
atasözlerine sahibiz. Bugün Almanya’da 700 
tür patates tohumluğu üretilir. Bunların kaliteli 
olanı, iklime uygun olanı, çiftçi tarafından 
ekonomik bulunanı kullanılır. Patates ekicileri 
son derece modern makinelere sahiptir.İki 
kişilik bir Alman ailesi 500-600 dönüm patates 
tarlasında kolayca tarım yapar” derken, İnanın 
hayretlerimi gizleyemedim.Ama işe nereden 
bakarsak bakalım sanayide olduğu gibi,batı 
ülkelerinden tarımsal sektörde de çok geri 
kaldığımızı inkâra aerek voktur.



Madalyonun bir başka yüzünü çevirdiği 
mizde ise sadece SakaryalI çiftçinin yıllara 
göre patates üretiminde zigzağlar çizdiğini, 
bazen kârlı üretime yöneldiğini görüyoruz, işin 
burasında elbette patates böceğini altedeme- 
yen bir bakanlığın yanında, çiftçi ne yapsın? 
Zarar edeceğini bildiği için neden patates 
eksin?

Bu yıl SakaryalI çiftçinin 3 bin hektar 
alan üzerinde patates ekimi yaptığını öğrendik.

Tabii ki ekim yapan çiftçi, şimdi kara kara 
patatesini kime satacağını, nasıl satacağını, 

jzarar edip etmeyeceğini düşünüyor.Alman 
dostumuzdan öğrendiğimize göre, Alman 
çiftçiler bu işi de kolay halletmiş. Tüketicinin 
ekonomik yapısını göz önünde bulundurarak 
patatesleri 2,5 kilo, 5 kilo, 10 kiloluk 
ambalajlarda pazarlamaya başlamış, depolama 
sorunu halledilmiş, zararlılarla mücadelede 
büyükmesafe alınmış.

Dileğimiz bu tip sempozyumlann daha 
yaygınlaştırmasıdır. Konuya ziraatçi kuruluş 
lann ilgisi arttırılmalı, çiftçi bilinçlendirilmen 
ve daha da önemli modem tanmın gerekleti 
Türkiye’ye taşınarak,tarımda gerçek reforrh 
hareketi başlatılmalı ve çiftçi politik değil , 
bilimsel olarak desteklenmelidir. Yoksa sazı biz 
çalar, biz dinleriz...







Gurbetten
Sılaya

Yusuf
CİN AL

YOLA DEVAM

% öyle kolay başlamamıştır
A Bunda zamanın kaymakamı Ahmet

Kara bilgin’in bu günkü Kaymakam Fehmi 
OKâhya’nın Belediye Baskını Ahmet Sari- 
7/çizmel’nin Eski sorumlu Müdürümüz Meh- 
¿ met Mangıroğlu ile spor adamımız Naci 
jCFaziıoğlu Ahmet Günay, Ferruh Kökten 
ij(in payı olduğu gibi siz muhterem okurların 

da rolü büyüktür.

£

$ 1977 yılından bu yana b'r çok temel
$ iliz nette imzasını atan Akyazının Sesi Ga- 
Azetesini yakın zamanda Remzi Aydın Ke- 
Qnaa Kaçar, Mehmet Barutçu, Asım Ceyhan 
O Metin Güvenman’da desteklem'ştir.
y) İlk yıllar çeşitli matbaalarda baskı ve 
Q dizgisi yapılan Akyazmın Sesi Gazetesi bu 
a/ gün kendi öz tesislerine kavuşmuştur. An* 
aç'şin perde arkasında olanları okuyucumuz 
jphiç bir zaman bitmemiştir Satın aldığımız 

baskı makınası için 300 bin lira için nu<- 
#na hakkında icra! nıuani" e yapılmış.. yani 
*>el oğlu bize hacizli makinayı satmış.. Bir ba 
•jkıma evet, bir bakıma hayır... Adam makl- 
Şnamıza temlik konulurken biz borcumuzu ö 
Sdeyveğiz davadan vaz geçin diyor... SSK’ 
5 ya ise borcunu ödeni yor.

Sonuç baskı makinası biz’de yediemin ’ 
i Günlük 250 T.l. bir yılda ne yapar siz hesap 
i lavınız.... 3









Hemen her tnUetıctede, kamu 
kuruluşunda günlük konuları teşkil
•dan üzücü olaylara meydan veril 
meden bütün bu beldede yarayan
lar görev ve sorumluluklarını ha
tırlayıp, tarınıp, düşünüp ’ Bana 
ne. Hadi «anım sende, bana dokun 
mayan yılan bin yaşasın.. V.S. gi- 

, bl sözlere değer vermeyip kesin 
kararlı ve tavırlı olmalıdır.

É
 Çünkü bugün yavaş yavaş ge
lişen olaylar, yarın köşe bueak kaç 
sakta bizi mutlaka bulacaktır. Onun 
için ilçemizde öncelikle "huzur’un” 
tesisinde her Akyazılı üzerine dü
şen görevi yerine getirmeliki, Fe-

BSŞYRZl

Yazmağa elimiz

sat zihniyetin, menfaat ve çıkarın 
peşinde olup devlet müesseselerini 
yıpratan, havayı bulandıran, halkı 
tedirgin edenlere meydan kalma
malıdır.

varmıyor ama 

ilçemizde

birşeyler oluyor
Yusnf ÇINAL

Uzun yıllardır ilçemizde sür- 
• dürülen siyasi, Politik, ekonomik 

çıkarlara hergün bir yenisi eklenir 
ken olaylar en ulvi müesseseleri- 
mizide tehdit eder duruma gel
miştir.

Gazetemizin çıkışından bu ya
na tarafsız olarak her zaman ger
çekleri yansıtmağa çalışmaktayız. 
Bazen gazetemizin çıkışında mad
di ve manevi desteği esirgemeyen 
kurulnş ve derneklere fazlaca yer 
verdiğimiz ise doğrudur.

Yukarıda ifedesine çalıştığımız 
kişilerse gazetemize maneyi ¡baskı 
yanında maddi baskı yaparak, ga-J 
zetemizin çıkışını engelemek, ger
çeklere zincir vurmak istemekte, 
tahkire devom ederek saldırmakta 

dırlar.

A.kyazının Sesi



Oysa basının görev ve sorum
lulukları anayasanın çeşitli madde 
terinde zikredilmiş bulunmaktadır.

Şimdi biitiin Akyazıhları ger 
çekler etrafında ’’huzurun tesisinde’ 
tahriklere kapılmadan birliğe çağı 
rıyoruz. Hele anarşinin ve.terörün 
hortladığı bu devirde ülke ve Mil 
let olarakta bu birliğe ihtiyacımız 
bulunmaktadır.

Onun için elimizi erken tuta
lım, zira yarın çok geç kalmış olaj 
biliriz.

18 AĞUSTOS 1980



Dağarcık Yusu( cinai

Kurbanlık
İnek!...

Gurbetteki îrsarem zıu yaşayışı ile il-)» 
giIS olarak Batı basınında ilginç haberler Ş 
çıkıyor... İnsan bu ha» erli ri okuyunca he-j 
men Nasrettin Hoca'yı hatırlıyor: İşte Ç 

Nasrettin Hocalık bir vaka geçtiğimiz yıl C 
Kurnan Bayramı’da caryan etmiş... Ç

Kurban kesmek için araya gelen üç-beş S 
Em'idağ'lı vatandaşımız, nasıl yapmışlar-) 
sa ortaklaşa olarak bir 1 urbanlık İnek • 
satın almışlar... Şurd? keseriz burda ke-; 
şpm tartışmalarından s.mra içlerinden bi' 
Â enteresan bir fikir ort.'ya atmış: <

—Benim/ daire geniş i rada keselim...
D’ğerleri h’ç ses çıkarmamız ve satın 

alman inek, Mehmet Evmi’nin Skarbek’- 
teki dairesine zar-zor çıkarılmış...
Bu gürültüyü ve patır, iyi duyanlar gör- 
dük’eri manzara karşısında şaşırınca; du
rumdan polisi haberdar rtmişler...

—Bizim. aparmanda, inek var...
Bugüne kadar böyle ihbarlarla karşı 

laşır.ayan Belçika polisi derhal olay yerine 
hareket etmiş...

'Aparmanın altıncı katını çıktıklarında 
gÜrCükleıti manzara oiihıı’da şaşırtmış... 
birbirlerine bakıp, dudak büktükten son
ra başkemiser gurbet ederimize dönerek;

»—Allah aşkına şu ineği tekrar aşağı in- 
diria size ceza verine İJ ’ in Frank var.
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Yusuf Çınal Belçika’da(soldaki)eski Bel
çika İran Büyükelçisi El Amini ile bir 
röportaj sırasında görülüyor.

fl
YUSUî ÇII'İAL KİMDİR?

Yusuf Çınal 1953 yılında Sakarya İli’nin 
AKYAZI İlçesi’nde dünyaya geldi.

İlk,orta ve lise öğreniminden sonra öğret
men okulunu Bursa’da bitiren Çınal bir süre 
Türkçe öğretmenliği yaptı.

Öğrencilik yıllarında gazeteciliğe başlayan 
Çınal Akyazı’nın Sesi,Yeni Sakarya,Ada Olay,Ter
cüman ve TRT bünyesinde çalıştı.

Sakarya'da ilk defa kurulan ofset SAKARYA 
Gazetesi*nde kurucu sorumlu Müdür olarak görev 
alan Çınal bu gazeteden kendi isteğiyle ayrıla
rak mesleği ile ilgili incelemeler yapmak üzere 
tvrupaya gitti.

Sarı basın kartı sahibi olan Çınal evli ve 
İkİ çocuk babasıdır.
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